

MÜSAHİBƏLƏRİ

2021

“Azıx mağarası Adəmlə Həvvanın yataq otağıdır”: Tanınmış yazıçıdan roman kimi ifadələr: [yazıçı Seyran Səxavətin müsahibəsi] / Seyran Səxavət // Şərq. – 2021. – 18 fevral. – S.9; 10; Unikal. – 2021. – 19 fevral. – S.21; Ədalət. – 2021. – 3 aprel. – S.8.

“50 il səslə oxuya bilmədiyimi sözlə canımdan çıxarmışam”: [şair və yazıçı Seyran Səxavət ilə müsahibə] / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Nadir Rzalı // 525-ci qəzet. – 2021. – 13 fevral. – S.17.

“Qarabağ haqqında ən ali əsəri Ali Baş Komandan yazdı”: Seyran Səxavət: **“İndi özümü 30-40 il bundan əvvəlki dəliqanlı Seyran kimi hiss edirəm”** / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı R.Qurbanlı // 525-ci qəzet. – 2021. – 19 fevral. – S.12; 16.

Müdrək xalqın yazıçı oğlu: Seyran Səxavətin 75 yaşı / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İntiqam Qasımzadə // Azərbaycan: ədəbi-bədii jurnal. – 2021. – № 3. – S. 155–166.

“Nəsr daha çox beyinlə bağlıdır, hərdən ürəyi də köməyə çağırır” / Seyran Səxavət: müsahibəni apardı Azəri, Lalə // Mədəniyyət. – 2021. – 19 mart. – S.5.

“O binanın bircə fasadı bütün ermənilərdən dəyərlidi”: Yazıçı onun üçün çox əziz məkan olan, erməni vandalizminin viran qoyduğu **“Araz”** qəzetinin redaksiyası barədə xatirələrini bölüşüb / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Nadir Rzalı // 525-ci qəzet. – 2021. – 17 aprel. – S.12.

2020

“25 il bundan qabaq kişilikdən istefa vermişəm...”: Seyran Səxavət deyir ki... / Seyran Səxavət // Ədalət. – 2020. – 15 fevral. – S.7; Ulduz. – 2020. – № 07(614), iyul. – S. 44.

Füzuli azad olundu...: **“Yerin məlum, doyunca ağlamışam”:** [yazıçı Seyran Səxavət ilə müsahibə] / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Məlahət Rzayeva // Şərq. – 2020. – 29 sentyabr. – S.8.

2019

“Mənim üçün Üzeyir bəy Notr-Damdan yüksəkdədir”: Seyran Səxavət: **“Bəs niyə bu “ümumbəşəri dünya” bizim dəyərlərin belə məhv edilməsinə biganə qalır?”:** [müəllifin ermənilər tərəfindən tarixi abidələrimizə zərər verməsi haqqında müsahibəsi] / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Məlahət Rzayeva // Şərq. – 2019. – 18 aprel. – S.8.

İnsan hər şeydən öncə yol deməkdir: Seyran Səxavət: **“Nifrət nə qədər güclü olur olsun, ona sevgi ilə qalib gəlmək mümkündür”** / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Fərid Hüseyn // Kaspi. – 2019. – 2-4 mart. – S.17.

Qarabağ əlilini incidən məmurun qanını içmək halaldır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı A.Aslan // Ədalət. – 2019. – 15, 16 yanvar. – S.5.

Seyran Səxavət: “Dünya Allahın çin olmuş yuxusudur...”: **“Kürsü”** layihəsinin qonağı yazıçı Seyran Səxavətdir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Samirə Əşrəf // Ədəbiyyat qəzeti. – 2019. – 5 oktyabr. – S.14.

2018

Deyirdilər, xərçəngdi, onsuz da öləcək: Seyran Səxavət: Mən xəstələndə dostlarım yoxa çıxdı... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı M. Ağaoğlu // Ekspres. – 2018. – 10-12 mart. – S.9.

Dünyanın mən baxan tərəfdən görünən hissəsi / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı N.Nur // Ədəbiyyat qəzeti. – 2018. – 28 aprel. – S.23.

Niyə həmişə yox, ancaq yubileydən yubileyə?: Kitabı yaradan müəllif, müəllifin taleyini yaradan isə cəmiyyətdir: [yazıçıların fikirləri] / Seyran Səxavət; Firuz Mustafa, Kamran Nəzirli, Nəriman Əbdülrəhmanlı; məqaləni hazırladı Təranə Məhərrəmovə // Kaspi. – 2018. – 27-29 oktyabr. – S.10.

Telekanallar dilimizi məhv edir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Aysel Aslan // Şərq. – 2018. – 1 iyun. – S.13.

2016

“Ədəbiyyat qəzeti”nin sorğusu: Bədii əsərdən bəhs edilərkən yazıçının səmimiyyəti mətnin ən vacib üstünlüklərindən hesab olunur. Sizcə, yazarın səmimiyyətini necə müəyyənləşdirmək mümkündür? / Seyran Səxavət, Məti Osmanoglu, Musa Ələkbərli, Nəringül; hazırladı: Faiq Balabəyli // Ədəbiyyat qəzeti. – 2016. – 5 noyabr. – S.30.

“O məktubun içi məni yandırır, çölü başqalarını”: “Ədəbiyyat qəzeti” “Mən necə yazıçı oldum” layihəsində Seyran Səxavətlə müsahibəni təqdim edir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı M.Ağaoğlu // Ədəbiyyat qəzeti. – 2016. – 23 aprel. – S.28.

Dünya həqiqəti dərk etməlidir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı E.Nuri // Kredo. – 2016. – 15 aprel. – S.4.

Ən gözəl əsəri şəhidlər yazdı...: Yazarların fikrincə, indi hamı Qarabağdan yazmaq istəyir / Seyran Səxavət, Aqil Abbas, Qulu Ağsəs; qələmə aldı Təranə Məhərrəmovə // Kaspi. – 2016. – 9-11 aprel. – S.14.

Qarabağ haqqında ən yaxşı roman Ali Baş Komandanın, Müdafiə Nazirliyinin və xalqımızın böyük dəstəyi ilə yazılmağa başlanıb / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı E.Nuri // 525-ci qəzet. – 2016. – 6 aprel. – S.3.

Onun qoxusu üçün darıxırdım: [Seyran Səxavətlə 70 illik yubileyi ərəfəsində müsahibə] / Seyran Səxavət // Şərq. – 2016. – 4 mart. – S.13.

Sənət güzəşti sevmir: [Seyran Səxavətlə İlyas Əfəndiyevin müsahibəsi, 11 dekabr 1976-cı il] / Seyran Səxavət, İlyas Əfəndiyev; yazıya köçürəni Xəyalə Əfəndiyeva // Zaman. – 2016. – 12 aprel. – S.6.

Yazandan sonra xoşbəxt bir çəkisizliyə düşürəm; Seyran Səxavət: “Müstəqillik illərində o qədər torpaqlar, oğullar itirdik ki, onların yanında oxucu itkisi məni ağrıdan məsələ deyil” / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı F.Hüseyn // Kaspi. – 2016. – 16 mart. – S.8-9.

2015

Bizim dövrün gəncliyi başqa idi / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı L.Musaqızı // Kaspi. – 2015. – 23 oktyabr. – S.14.

Qarabağ haqqında əsər yazmayın!: Seyran Səxavət Musa Yaquba, Ramiz Rövşənə və Vaqif Bəhmənliyə də Qarabağdan yazmamağı tövsiyə edib: **“Mən hesab edirəm ki, Qarabağ haqqında ən yaxşı romanı Müdafiə Nazirliyi yazmalıdır”** / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Rüstəmli Bahar // Reyting. – 2015. – 24 may. – S.14.

2014

“Ədəbiyyat” qəzetinin ədəbi prosesdə rolu: [yazarların fikirləri] / Seyran Səxavət, Musa Yaqub, Mövlud Süleymanlı, Qoca Xalid, Səlim Babullaoğlu, Mübariz Cəfərli, Zahir Əzəmət, İlqar Fəhmi, Xəyal Rza, Mirmehdi Ağaoğlu; sorğunu apardı Ramin // Ədəbiyyat qəzeti. – 2014. – 25 aprel. – S.4.

Xalq birləşəndə güclü olur, yazıçı təklənəndə... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı S.Hüseynoğlu // Ədəbiyyat qəzeti. – 2014. – 4 iyul. – S.1; 8-9, 12 iyul. – S.22-23.

Yarıyiq, yaralıyiq, deməli, xəstəyik / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı C.Musaoğlu // Ədalət. – 2014. – 19 aprel. – S.9.

2013

Mənə Qarabağla bağlı əsər lazım deyil / Seyran Səxavət // Ekspres. – 2013. – 31 avqust. – 2 sentyabr. – S.29-30.

Nə vaxtsa ziyalı alqı-satqısı ofisini də görəcəyik / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Elmin Nuri // Ədalət. – 2013. – 23 yanvar. – S.8.

Yaradıcı şəxslər haqqında qanun nə deməkdir? / Seyran Səxavət, Nizami Cəfərov; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2013. – 26 iyul. – S.5

2012

Etiraf etmək hər kişinin işi deyil / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Loğman // 525-ci qəzet. – 2012. – 28 iyul. – S.29–30; Zaman. – 2012. – 19-20, 21-23 iyul. – S.6.

Xalq kitab oxusa yaxşı olar? / Seyran Səxavət; müsahibə götürdü N.Rafiqqızı // Olaylar. – 2012. – 28-30 aprel. – S.11.

Mən bu dünyanın nekroloquunu yazmışam / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Fərid Hüseyn // Kaspi. – 2012. – 21-23 aprel. – S.20.

Seyran Səxavət: "Uşaq ədəbiyyatı ailəsinə aliment verməyən kişiye bənzəyir" [Mətn] Televiziyalarda uşaqlar üçün səviyyəli verilişlərə rast gəlinmir / S.Səxavət; müsahibə aparan N. Rafiqqızı // Olaylar. – 2012. – 3-5 mart. – S.11.

Uşaq ədəbiyyatı ailəsinə aliment verməyən kişiye bənzəyir / Seyran Səxavət; müsahibə apardı N.Rafiqqızı // Olaylar. – 2012. – 3-5 mart. – S.11.

2011

Cəhənnəmə getməyi də təbii qəbul edirəm / Seyran Səxavət // Təzadlar. – 2011. – 25 yanvar. – S.13.

Gecənin bir vaxtı hücum edib torpaqlarımızı almalıyıq: Seyran Səxavət: “Qarabağ mövzusunda ən möhtəşəm əsəri Müdafiə Nazirliyi yazmalıdır” / Seyran Səxavət // Yeni Müsavat. – 2011. – 26 iyun. – S.6.

Ziyalı həmişə dövlətini sevməli və onu qorumaalıdır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İlham Quliyev // Kaspi. – 2011. – 12-14 noyabr. – S.5.

2010

Yazıcının deyiləsi sözü onu oxucusuyla eyni məsafədə saxlamalıdır: Seyran Səxavət: Nobel mükafatından siyasi hoqqabazlıq qoxusu gəlir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Babək Göyüş // Üç nöqtə. – 2010. – 25 dekabr. – S.17.

2009

“Ədəbiyyat qəzeti” ölü rəngdə çıxır. Bu, elə bilirəm ki, bizim üçün ən böyük ərazi itkisidir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Məlahət Rzayeva // Şərq. – 2009. – 9 aprel. – S.12.

Allahımı sevirəm və ondan qorxmuram / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Nigar Abdullayeva // Gündəlik Bakı. – 2009. – 24 yanvar. – S.14–15.

Allahın Seyran Səxavət adlı ssenarisini yaşayıram / Seyran Səxavət // Yeni Müsavat. – 2009. – 23 fevral. – S.7.

Biri ölür, gedir, canını qurtarır, yerdə qalan yazıq, bəlkə də illərlə yasda çəkdiyi xərcin borcunu qaytara bilmir / Seyran Səxavət, Mehriban Vəzir; Zəlimxan Yaqub; müsahibəni apardı Məlahət Rzayeva // Şərq. – 2009. – 28 yanvar. – S.9.

Biz kənddən şəhərə diri gəlirik, ölümüz kəndə gedir... / Seyran Səxavət // Azadlıq. – 2009. – 29 aprel. – S.13.

Hamı bir-birini it kimi tutacaq / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Elçin Məmmədli // Təzadlar. – 2009. – 21-23 may. – S.12.

Qarabağ dövlətin mövzudur / Seyran Səxavət; təqdim etdi Orxan Ömər // Şərq. – 2009. – 7 fevral. – S.5.

Qarabağın daşı çox ağırdır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Etibar Cəbrayılloğlu, Ceyhun Musaoğlu // Ədalət. – 2009. – 12 sentyabr. – S.12-13.

Mən də cavan vaxtı kimlərisə bəyənməmişəm / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Elçin Məmmədli // Proloq. – 2009. – 30 may. – S.10-13.

Taleyimlə bağlı ssenaridə baş nazirin müavini, yaxud millət vəkili abzasları yoxdur. Seyran Səxavət ona verilən taleyi halallıqla qəbul etdiyini söylədi / Seyran Səxavət // Ayna. – 2009. – 24 yanvar. – S.20.

2008

Azərbaycanda “Nobel” mükafatına layiq o qədər yazıçı, şair var ki...: Söhbət təqdimatdan gedirsə, İsa Hüseynovu, Sabir Əhmədovu təqdim etmək olar / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Məlahət Rzayeva // Şərq. – 2008. – 1 mart. – S.12.

2007

“60 ildir, bir roman yazıram...”: “Xalqımız qarşısında üzüağ, övladlarımla qarşısında üzüqarayan” / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2007. – 11 oktyabr. – S.7.

Böyük yazıcının ən böyük səhvi “böyük yazıçı” olmasıdır: [Universitet tələbələrinin Seyran Səxavətlə görüşündən] / Seyran Səxavət; hazırladı Roza Şamilqızı // Türküstan. – 2007. – 28 oktyabr-3 noyabr. – S.16.

Dünyada sevinməkdən yuxarı şeylər çoxdur... / Seyran Səxavət; söhbətləşdilər: Loğman Məmmədov, Əli Çərkəzoğlu // Zaman. – 2007. – 16-17 yanvar. – S.9.

Qarabağa bir şərtlə gedərəm...: Yazıçı Seyran Səxavət: “Qatığın rəngini demək baxımından bizim ziyalıların əksəriyyəti, ayağını yerə bərk vursan, bəlkə də hamısı daltonikdi” / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Qurban Yaquboğlu, Sevinc Abbasova // Gün. – 2007. – 21-27 iyun, № 27. – S. 6.

2006

“Nekroloq”dan təbrikəcən... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Etibar Cəbrayıloğlu // Gün. – 2006. – 18-25 mart. – S.7.

60 yaşın zirvəsində 16 yaşlı ədib / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Əntiqə Rəşidqızı // Qarabağ. – 2006. – 31 mart. – 9; 14 aprel. – S.9.

Bu yaşda da çox cavan və cəngavər ruhum var... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Seyfəddin Hüseynli // 525-ci qəzet. – 2006. – 25 mart. – S.36.

Heç kim öz taleyinin süjetini yaza bilməz / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Könül Şamilqızı // Yeni Müsavat. – 2006. – 28 mart.

Həyat təzadlarla doludur / Seyran Səxavət // İctimai qəzet. – 2006. – 15 aprel.

Mən dünyaya ölümü dərk etdiyim gün gəlmişəm / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Bəxtiyar Elcan // Üç nöqtə. – 2006. – 2 mart. – S. 11.

Mən sözü yazmıram, söz məni yazır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İsmayıl Umudlu // Ayna. – 2006. – 18 mart. – S.17.

Seyran Səxavət – 60 / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı B.Elcan // Üç nöqtə. – 2006. – 2 mart. – S.11.

Talelər yazarı / Seyran Səxavət // Azərbaycan. – 2006. – №2. – S.142–148.

Ümidim boyda çörəyim olsaydı bütün bəşəriyyətə bəs edərdi / Seyran Səxavət // Ədalət. – 2006. – 17 noyabr. – S.11.

2004

Anar getsə də, qalsa da Yazıçılar Birliyində heç nə dəyişməyəcək / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Vəfa Allahverdiyeva // Şərq. – 2004. – 17 aprel. – S.12.

2003

“Amal”a üzv olmağım səhvimdir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Faiq Qəzənfəroğlu // Xalq cəbhəsi. – 2003. – 23 yanvar. – S.5.

Xalq özünü torpağının sahibi hiss etməlidir ki, onu qoruya bilsin. Sahiblik hissi olmayanda insan məsuliyyətsiz olur / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Könül Şamilqızı // Yeni Müsavat. – 2003. – 17 fevral. – S.3.

Qəzetlərin o qədər günahı var ki...: Seyran Səxavət: Əlimdə imkan ola, onların hamısını simvolik mənada asaram / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2003. – 22 fevral. – S.3.

Mükafat almaq adama ləzzət edir: Seyran Səxavət: “Yusif Səmədoğlunun adını daşıyan mükafat almaq mənim üçün ikiqat dəyərlidir” / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Könül Şamilqızı // Yeni Müsavat. – 2003. – 21 aprel. – S.3.

Ömrümdə birinci dəfədir ki, mükafat alıram: [“Yusif Səmədoğlu” adına mükafat alması ilə əlaqədar müsahibə] / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2003. – 10 aprel. – S.14.

Seyran Səxavətlə yazağzı söhbət: “Məni yazıçı eləyən dünyanın üzünə yox, sözünə aldanmağım olub” / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 2003. – 18 aprel. – S.7.

Şəhərdə çox adamlar görürəm öz-özünə danışa-danışa gedir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2003. – 25 fevral. – S.3.

2002

Bu məmləkətin çox nəhəng söz sərkərdələri var! / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Samir Sabiroğlu // Meridian. – 2002. – 20-27 iyul. – S.4.

Cəmiyyətimizi, həyatımızı özümüz dəyişməyi bacarmalıyıq / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Elşad Eyvazlı // Azərbaycan XXI əsr. – 2002. – 13-19 mart. – S.6.

Dirilər üçün “Nekroloq” yazmışam / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İradə // Ulus. – 2002. – 2 fevral. – S.14.

İnsan Tanrının yaratdığı canlılar içində ən eqoistidir / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Gülər Yaqubqızı // Hürriyyət. – 2002. – 20 mart. – S.3.

Sözə don biçmək olur, amma istədiyi alınmayanda söz də çılpqlaşır: Seyran Səxavət redaksiyada oxucuların suallarına cavab verir / Seyran Səxavət; layih. rəh. Laura Cəbrayılı; layih. ideya rəh. Afaq Vasiqfızı // Yeni Yüzl. – 2002. – 6 mart. – S.8.

Ştatlı ziyalılar: O ziyalı ki, prezidentin çıxışını gözləyir, o, danışmasa yaxşıdı / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2002. – 22 avqust. – S.12.

2001

Azərbaycanda siyasi anti-sanitariya hökm sürür / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Şahnaz Bəylərqızı // Yeni Müsavat. – 2001. – 9 iyun. – S. 14.

Dünya ilə əlaqəmi istədiyim kimi qururam / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İradə // Ulus. – 2001. – 12 aprel. – S.4.

Əlillərin qalxmasına gərək zəlzələyə verilən reaksiya veriləydi / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İ.Hacıyeva // Hürriyyət. – 2001. – 22-23 fevral. – S.13.

Hələ bilmək olmaz, kimin yeri daha yaxşıdır. Şəhərdə məhv olmaq təhlükəsi daha böyükdür, nəinki çadırdı / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2001. – 25 may. – S.10.

Hər bir qadın ailə qurandan sonra mütləq öz kişisinin azadlığına təcavüz edir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 2001. – 26 may. – S.10.

Qan tökülə-tökülə dünya qansızlaşdı / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Vəfa Allahverdiyeva, Sevinc Məmmədli // Neytral. – 2001. – 6 iyun. – S.7.

Özünü tənha adlandıranların səmimiyyətinə inanmıram / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Rəqibə İsmayılova, Səməd Vəkilov // Detektiv. – 2001. – 21-24 aprel. – S.13.

Şükür ki, salamatıq... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Könül Şamilqızı // Yeni Müsavat. – 2001. – 30 iyul. – S.3.

Tanrı ağlayırsa, dünyanın sonu yaxınlaşır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı: Vəfa Allahverdiyeva, Sevinc Məmmədli // Neytral. – 2001. – 8 iyun. – S.6.

Zəmanəni özbaşına qoysan, dəyişməz / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Səadət Akifqızı // Yeni Müsavat. – 2001. – 7 dekabr. – S.14.

2000

Azadlıq meydanına kütlə girməlidir, liderlər yox... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Şahnaz Bəylərqızı // Yeni Müsavat. – 2000. – 13 may.

Dahilər doğrulacaqları yeri bəri başdan sifariş eləyə bilmirlər... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Əbülfət Mədətoğlu // Ədalət. – 2000. – 12 avqust. – S.3.

Dostuma xəyanət etdim / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İlham Qismətgızı // Üç nöqtə. – 2000. – 2 mart. – S.11.

Xalq çörək imtahanına yox, dövlət imtahanına çəkilib / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Səadət Akifqızı // Avropa. – 2000. – 2-8 sentyabr. – S.9.

Qadın ixrac edən ölkəni qəbul eləyə bilmirəm / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Şahnaz Bəylərqızı // Yeni Müsavat. – 2000. – 13 may. – S.16.

Mən onsuz da millət vəkiliyəm: Bircə “Knijkam” yoxdur / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Günay // 525-ci qəzet. – 2000. – 15 iyul. – S.2.

Ölümdən qaçmaq insan egoizminin zirvəsidir! / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı İradə Xanım // Ulus. – 2000. – 20 may. – S.11.

Özümü həmişə vəkil hesab etmişəm, sadəcə, rəsmiləşdirməmişəm / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Şahnaz Mətləbqızı // Reyting. – 2000. – 9-11 avqust. – S.7.

Yazıcının sandığı boş qalınca, papağı boş qalsa yaxşıdı... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Əbülfət Mədətoğlu // Ədalət. – 2000. – 19 avqust. – S.9.

1999

“Kvartirant” xalq...: Kəfən geyinib küçələrə çıxacam / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Mələhət Rzayeva // Şərq. – 1999. – 22-25 iyul. – S.10.

Azərbaycan xalqı Qarabağı verdiyinə görə ömürlük həbs cəzasına məhkum olsun!: [Seyran Səxavət, Aqil Abbas və Adil Mirseyidin Qarabağ hadisələri ilə bağlı söhbətləri] / Seyran Səxavət // Ədalət. – 1999. – 6 mart. – S.8-9.

Bu çayda boğulan çox olacaq / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Bayram Afurcalı // Ekspres. – 1999. – 11 fevral. – S.20.

Qarabağı satanlarla İçərişəhəri dağıdanları dəst-xəttindən tanıdım / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Şahnaz Bəylərqızı, Etibar Cəbrayılloğlu // Müsavat. – 1999. – 20 noyabr. – S.15.

Mən heç atama əməlli-başlı oğulluq eləməmişəm / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Mələhət Rzayeva // Şərq. – 1999. – 25-28 fevral. – S.6.

Mən sözümü çöldən tapmamışam / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Bəsti Əlibəyli // Muxalifət. – 1999. – 22 dekabr. – S.7.

Ölmüş ağac qəbri üstündə elegiya... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Bəsti Əlibəyli // Muxalifət. – 1999. – 18 dekabr. – S.14.

Sevgi məktubları yaza-yaza yazıçı oldum / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Cəvahir Səlimqızı // 525-ci qəzet. – 1999. – 29 yanvar. – S.15.

Seyran Səxavət Qədir Rüstəmovu prokurorluğa çağırır / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Nəzakət Xanlarova // Meqapolis. – 1999. – 10-16 fevral.

Seyran Səxavət susmağı mənasız yazılardan üstün tutur / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Pünhanə // Detektiv. – 1999. – 10-16 noyabr. – S.9.

Status müharibəsi... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Bəsti Əlibəyli // Muxalifət. – 1999. – 25 dekabr. – S.14.

Uşaqlığıma qayıtmaq istərdim / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Pərvanə Aydınqızı // Reyting. – 1999. – 16-19 oktyabr. – S.15.

Zəhmət olmasa, dur, öz haqqını tələb et / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Rəşad Rüstəmov // İmpuls. – 1999. – 22 oktyabr. – S.1.

1998

Atamı ölümdən güclü bilirdim / Seyran Səxavət // 525-ci qəzet. – 1998. – 5 mart. – S.14.

Bu çağda boğulan da çox olacaq... / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Bayram Afurcalı // Mən və Sən. – 1998. – 31 dekabr. – S.5.

Jurnalist yazıçını “dişləyib”... / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Məhəmməd // Unikal. – 1998. – 20-26 dekabr. – S.5.

Ötən həftəyə üç baxış: [məqalədə S.Səxavətin Xalq artisti Yaqub Məmmədovla tanışlığından da bəhs olunur] / Seyran Səxavət, Vurgun Əyyub, Şamil Xudiyev // 525-ci qəzet. – 1998. – 6 oktyabr. – S.7.

Seyran Səxavət öz hüsurunda olmağıyla fəxr edir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Cəvahir Səlimqızı // 525-ci qəzet. – 1998. – 3 sentyabr.

1997

Xalq birləşəndə güclü olur, yazıçı təklənəndə / Seyran Səxavət; müsahibəni hazırladı Altay Əli və Kamran // 525-ci qəzet. – 1997. – 16 iyul. – S. 6.

1996

50 ilin kişisi ilə üz-üzə / Seyran Səxavət; müsahibəni hazırladı Seymur Elsevər // Press Fakt. – 1996. – 15-28 mart. – S.7.

Bu xalq ağrını da özəlləşdirib / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Zöhrab Əmirxanlı // Azadlıq. – 1996. – 19 mart. – S.14.

Döyüşü mən təkbətək udmadım... / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Vəfa Allahverdiyeva // Hüriyyət. – 1996. – 8 oktyabr. – S.8.

Dünyanın ən sərbəst yazıçısı da həyat qanunlarına tabedir / Seyran Səxavət; söhbəti apardı Vaqif Bəhmənli // Ədəbiyyat və incəsənət. – 1996. – 8 mart. – S.4.

Əgər oxucu ağır eşidirsə... / Seyran Səxavət; söhbətləşdi Akif Əhmədgil // 525-ci qəzet. – 1996. – 20 mart. – S.3.

İnsanlar arasında hamıdan küsmək, hamıdan sınmaq fəlakət gətirir / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Esmira Namiqqızı // Yeni Müsavat. – 1996. – 26 mart. – S.4.

1991

Niyə səsin gəlmir Seyran Səxavət? / Seyran Səxavət; müsahibəni apardı Vaqif Bəhmənli // Odlar yurdu. – 1991. – dekabr. – S.1–3.

1989

Xalqın inamını qaytarmalıyıq / Seyran Səxavət; söhbəti apardı M.Səfərov // Müxbir. – 1989. – № 8. – S.4–5.

1988

Tərsinə işləmək bəlası... / Seyran Səxavət // Azərbaycan gəncləri. – 1988. – 14 iyul. – S.2.